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Vážení spoluobčania,
Mnohí hovoria, že Veľkonočné sviat-

ky sú sviatkami jari. Okolitá príroda 
to potvrdzuje, kvety i  zem voňajú po 
zime akosi inak. Je to vôňa nového ži-
vota. A my ju prijímame do seba ako sa 
len dá... každodenne k niečomu privo-
niavame. Často však pritom žijeme tak, 
akoby sme tu mali žiť naveky. Koľkokrát 
nás pohlcuje vôňa peňazí, vôňa mate-
riálnych vecí a  blahobytu, vôňa sebec-

tva a  všetkého, čo je dobré len pre nás 
samých? Nehľadíme pritom na potre-
by blížnych a ľudí okolo seba. A potom, 
žiaľ, niekedy až príliš neskoro, zisťuje-
me, že tieto vonné veci stratili svoj vý-
znam a zmysel a my sa naraz ocitneme 
v prázdnote.

Blížiaca sa Veľká noc  má pre veria-
cich hlavne silu a  svetlo nádeje, vyjad-
renú aj v podobe anjela, ktorý odvalil 
kameň... My všetci však, rovnako  veria-

ci i neveriaci, môžeme  nájsť a stretnúť 
svojho „anjela“ v blízkom človeku, ktorý 
príde k nám v odeve lásky a porozumenia 
a vnesie svetlo do ľudskej beznádeje, pre-
budí v nás zmysel  vnímať podstatné. 

Želám nám všetkým sviatky napl-
nené láskou vo vzťahoch, odpočinkom 
v rýchlom tempe života a dni naplnené 
vôňou nových zmysluplných začiatkov.

PhDr. Angelika Farkašová,
Vaša starostka

Vážení spoluobčania,

(pokračovanie na strane 3)

Medzi najdôležitejšie, 
dalo by sa povedať, že nos-
né aktivity činnosti Miestne-
ho spolku SČK v Hranovnici 
patrí propagácia dobrovoľné-
ho darcovstva krvi. Keďže ide 
o dobrovoľné a bezpríspevko-
vé darcovstvo, je zrejmé, že 
ľudia, ktorí sa rozhodnú takto 
darovať krv, nečakajú za svoj 
čin žiadne ocenenie. Sú vďač-
ní aj za obyčajné „ďakujem“, 
ale vlastne ani to nečakajú. 

Vedeniu Miestneho spol-
ku SČK sa však to jednodu-
ché ďakujem zdalo málo a tak 
sa rozhodlo, že darcov, ktorí 
darovali krv v rámci ich akti-
vity oceniť malým darčekom, 
aby to obyčajné ďakovné slo-
vo malo aj skromnú, ale hma-
tateľnú podobu.

Podobne uvažovalo už 
dávnejšie aj vedenie Sloven-
ského červeného kríža a  roz-
hodlo sa viacnásobných dar-

Ocenenie držiteľov Jánskeho plakety
cov oceňovať plaketou, ktorú 
nazvali po významnom dok-
torovi Jánovi Jánskom. Viac-
násobní darcovia krvi do-
stávajú postupne bronzovú, 
striebornú, zlatú a diamanto-
vú plaketu v závislosti od poč-
tu darovania krvi.

Miestny spolok SČK, po 
dohode s vedením Obecného 
úradu v Hranovnici sa rozho-
dol, že okrem bežného oce-
ňovania darcov krvi za každý 

kalendárny rok, bude oceňo-
vať aj ľudí, ktorí získali jednu 
z vyššie uvedených plakiet. 

Naposledy sa takéto 
stretnutie s  darcami, kto-
rí získali Jánskeho plaketu za 
roky 2020 – 2023 konalo dňa 
21. 1. 2024  v obradnej sie-
ni obecného úradu. Prítom-
ní boli prijatí pani starostkou 
obce a  vedením Miestneho 
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Zo zasadnutí obecného zastupiteľstva
Dňa 16. 10. 2023 sa ko-

nalo mimoriadne zvolané, 
v  poradí jedenáste zasadnu-
tie. Prerokoval sa jediný bod 
zasadnutia. MIRRI vyhlásilo 
výzvu na rekonštrukciu a mo-
dernizáciu základných škôl 
PSK-MIRRI-003-DV-EFRR. 
Zasadnutie bolo mimoriadne 
zvolané na skoré ranné hodi-
ny, pretože termín na poda-
nie žiadosti bol stanovený na 
16. 10. 2023 a podľa predlo-
ženého rozpočtu bolo potreb-
né schváliť spolufinancova-
nie obce v prípade úspešného 
procesu vo výške 8% nákla-
dov. Výška spolufinancova-
nia bola schválená pri prípra-
ve projektu vo výške 240 000 
€. Predložený rozpočet stavby 
však výrazne stúpol, preto sa 
obec musí zaviazať, že spolu-
financovanie zabezpečí. Preto 
sa prijalo uznesenie na výšku 
spolufinancovania podľa aktu-
álneho rozpočtu na 400  000 
€. Výzvu sa nám podarilo na-
priek obrovskej časovej ná-
ročnosti skompletizovať, včas 
odoslať do systému. Žiaľ, 21. 
12. 2023 MIRRI ako vyhla-
sovateľ, celú túto výzvu zrušil 
s pripomienkami, že na tento 
účel bolo alokovaných málo 
zdrojov a vo výzve boli zistené 
nedostatky. Zároveň minister-
stvo zverejnilo prísľub, že pod-
mienky výzvy budú upravené, 
bude vyhlásená nanovo s  na-
výšením zdrojov. Preto obec 
pokračuje v konaní na staveb-
né povolenie (prioritná je vý-
stavba telocvične), v  prípade 
opätovného vyhlásenia výzvy 
sa obec zapojí s  pripravenou 
projektovou dokumentáciou, 
ktorú, verím, nebude potreb-
né výrazne upravovať na nové 
podmienky.

Dvanáste zasadnutie OcZ  
sa uskutočnilo 30. 11. 2023

Pozvaní boli riaditelia 
materských škôl a  poverený 

riaditeľ ZŠ, ktorí predniesli 
Správy o  výchovno-vzdelá-
vacej činností jednotlivých 
školských zariadení za školský 
rok 2022/23. Správy boli pre-
diskutované a  poslanci OcZ 
ich vzali na vedomie. Prija-
lo sa rozpočtové opatrenie 
č.5/2023, ktoré reflektova-
lo predovšetkým zúčtovanie 
prijatých financií na ukon-
čený projekt rekonštrukcie 
Hviezdoslavovej a SNP ulice. 
Schválilo sa VZN č.2/2023 – 
Prevádzkový poriadok poh-
rebiska, ktorému sa venuje-
me v  samostatnom článku 
tohto vydania. Hlavný kon-
trolór informoval o  výsledku 
kontroly zameranej na odme-
ňovanie zamestnancov ZŠ za 
obdobie september 2022 až 
jún 2023. Výsledky kontro-
ly sú zverejnené na webovej 
stránke obce, v  sekcii hlavný 
kontrolór. Vzhľadom na po-
dozrenie z  nehospodárneho 
nakladania s verejnými zdroj-
mi, boli poskytnuté aj OR PZ 
ako súčasť preverovania sku-
točností o  nakladaní s  verej-
nými financiami v ZŠ, ktoré 
boli aj medializované. P. Lav-
ková predniesla petíciu oby-
vateľov ul. SNP, ktorí sa sťa-
žujú na problém s dažďovou 
vodou po vybudovaní chod-
níka na ul. SNP. Uvedeným 
problémom sa budú poslan-
ci zaoberať a preveria situáciu 
ohľadom možného odvedenia 
dažďovej vody v  problémo-
vom úseku. Končilo funkč-
né obdobie Rady školy pri ZŠ 
Hranovnica,   zriaďovateľ vy-
hlásil voľby do Rady školy. Za 
členov Rady školy za zriaďo-
vateľa boli potvrdení poslanci 
: Ján Bies, Ing. Róbert Justh, 
Martin Malatin a  Ing. Jozef 
Sabo. Obec plánuje zapojiť 
sa do výzvy z  Enviromentál-
neho fondu – Ochrana a sta-
rostlivosť o životné prostredie 
v  národných parkoch. Bola 

odsúhlasená spoluúčasť obce 
vo výške 5 % celkových ná-
kladov – čo predstavuje naj-
menej 4  595 Eur pri pred-
loženom rozpočte projektu. 
Zároveň sa schválila spolu-
účasť pri poskytnutí dotácie 
z  Enviromentálneho fondu 
v  oblasti „ Výstavba zariade-
ní na využitie slnečnej ener-
gie na výrobu elektriny – MŠ 
SNP.“ V  prípade schválenia 
dotácie je spoluúčasť obce  
3 % z oprávnených nákladov, 
t.z. najmenej 1 655 €. Bol ak-
tualizovaný a doplnený Po-
žiarny poriadok obce, ktorý 
poslanci taktiež schválili.

14. 12. 2023 sa konalo  
trináste zasadnutie OcZ
Hlavnou témou bolo 

schválenie rozpočtu na rok 
2024, s  výhľadom na roky 
2025 – 2026. Odborné sta-
novisko hlavného kontroló-
ra k  návrhu rozpočtu odpo-
ručilo schváliť rozpočet ako 
vyrovnaný v súlade s rozpoč-
tovými pravidlami bez vý-
hrad. Rozpočet bol prijatý 
ako vyrovnaný. Bolo schvá-
lené VZN č.6/2023 o miest-
nych daniach a miestnom po-
platku za komunálne odpady 
a  drobné stavebné odpady. 
Na návrh poslancov sa po-
platok za komunálny odpad 
pre rok 2024 nezvyšoval, čo 
je však do budúcna neudrža-
teľný stav. Téme odpadového 
hospodárenia v  našej obci je 
venovaný samostatný článok. 
Zvýšil sa poplatok za miestne 
dane. Tento poplatok sa ne-
zvyšoval od roku 2009. Obec 
ako dobrý hospodár by mala 
využiť všetky dostupné mož-
nosti na zvýšenie svojich príj-
mov, ktoré použije na inves-
tičné akcie v  záujme rozvoja 
obce. Vzhľadom na novelu 
Zákona NR č.138/1991 Zb. 
o  majetku obcí, ktorá vstú-
pila do platnosti 1. 11. 2023 

bola obec nútená upraviť Zá-
sady nakladania s  majetkom 
obcí v  súlade s  platnou le-
gislatívou. Tieto zásady boli 
pripravené na opakovaných 
stretnutiach a  po zapracova-
ní návrhov finančnej komi-
sie boli schválené. Zároveň sa 
schválil Sadzobník poplatkov 
za služby a  úkony poskyto-
vané obcou Hranovnica a  za 
prenájom hnuteľného majet-
ku vo vlastníctve obce. Ing. 
Hudzíková, ako obstarávateľ 
zmien a doplnkov územného 
plánu predniesla dôvodovú 
správu k  Zmenám a  dopln-
kom č. 3 ÚPNO Hranovnica. 
Následne boli Zmeny a  do-
plnky ÚP schválené. Schválil 
sa kalendárny plán zasadnutí 
OcZ na rok 2024.

V  novom kalendárnom 
roku sa poslanci stretli na štr-
nástom zasadnutí dňa 25. 1. 
2024 Hlavný kontrolór pred-
ložil správu o  plnení uznese-
ní, návrh kontrolnej činnosti 
na 1.polrok 2024. Predniesol 
Správu z  vykonanej kontroly 
spotreby PHM v  roku 2022. 
Z výsledkov kontroly jasne vy-
plýva, že obci bola spôsobená 
škoda a  je potrebné  preveriť 
extrémne vysokú a  nereálnu 
spotrebu PHM v obci za rok 
2022. OcZ schválilo rozdele-
nie dotácií z  rozpočtu obce, 
všetkým žiadateľom sa vyho-
velo v  plnej výške podľa ich 
predložených žiadostí. Celko-
vá výška dotácií predstavuje 
sumu 62 500 €, čo bude po-
trebné zohľadniť v najbližšom 
rozpočtovom opatrení. Sta-
rostka obce informovala o pri-
pravovanej výzve zameranej 
na usporiadanie vlastníckych 
a užívacích pomerov k pozem-
kom pod rómskymi obydlia-
mi, do ktorej sa obec plánuje 
zapojiť. Poslanci poverili sta-
rostku administratívnym za-
bezpečením a  podaním žia-
dosti na uvedenú výzvu. 
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spolku a bol im, okrem  veľ-
kého ďakujem odovzdaný aj 
skromný darček ako poďa-
kovanie za doterajšiu činnosť 
i  ako inšpirácia do ďalšieho 
obdobia.

Za uvedené obdobie zís-
kali Jánskeho plakety a  oce-
není boli nasledujúci občania 
našej obce:

Bronzovú Jánskeho pla-
ketu získali: Peter Kikta 
ml., Ján Krett ml., Michaela 
Rothová, Dávid Bies, Kata-
rína Lišuchová, Pavel Šavel, 
Valéria Jínová, Marián Kikta 
ml., Martin Kolba ml., Timo-
tej Skokan, Peter Turňa ml., 

Zároveň poslanci odsúhlasili 
spolufinancovanie obce v pro-
jekte „ Zníženie energetickej 
náročnosti verejných budov“, 
do ktorej sa obec plánuje za-
pojiť a  pripravuje projektovú 
dokumentáciu.

Pätnáste zasadnutie  
sa uskutočnilo 29. 2. 2024

Poslanci schválil VZN 
o  poplatkoch za znečisťova-
nie ovzdušia malými zdroj-
mi znečisťovania ovzdušia, 
ktoré bolo upravené pod-
ľa novelizovaného zákona 
o  ochrane ovzdušia. Hlavný 
kontrolór navrhol Plán kon-
trolnej činnosti na 1. pol-
rok 2024, predniesol správy 
z  vykonaných kontrol. Sprá-
vu o  kontrole verejného ob-
starávania v  Základnej škole 
Hranovnica si môžete pre-
čítať v  sekcii hlavný kontro-
lór, správy z  kontroly. Bolo 
schválené prvé rozpočtové 
opatrenie v r.2024 v súvislos-
ti s úpravou príjmov za pro-
jekty, a rozpočet kapitálových 
výdavkov na projektovú do-
kumentáciu a nákup pozem-
kov.                               OcÚ

Ocenenie držiteľov Jánskeho plakety
Mária Uhrínová ml., Silvia 
Vallušová, Samuel Čobirka, 
Martin Gajan, Mikuláš Hu-
sár a František Svitaň. 

Striebornú Jánskeho pla-
ketu získali: Stanislav Krom-
ka, Stanislav Mucha, Šte-
fan Juraško, Jaroslav Kapral, 
Marián Roth, Milan Tököly, 
Martin Kolba ml., Eva Ru-
šinová, Peter Turňa, Valéria 
Turňová, Lucia Vallušová, 
Jana Chromá, Branislav Kik-
ta, Marián Kikta ml. a  Ján 
Krett ml.

Zlatú Jánskeho plaketu  
získali: Ľudovít Benko, Mar-
cel Michalcovský, Richard 
Rusnačik, Pavol Skokan, Ró-
bert Suržin a František Husár.

Všetkým patrí naša vďaka 
a dúfame, že ich príklad náj-
de aj pokračovateľov, ktorým 

sa budeme môcť takto poďa-
kovať v nasledujúcich rokoch.

Eva Rothová

Po ukončení funkčného obdobia Rady 
školy pri ZŠ v Hranovnici boli vyhlásené Voľ-
by členov rady školy. Zamestnanci si v tajných 
voľbách zvolili 2 členov rady za pedagogic-
kých, 1 člena za nepedagogických zamest-
nancov. Po dvojkolovom priebehu voľby čle-
nov z radov rodičov (pozn.: v prvom kole sa 
nezúčastnila nadpolovičná väčšina rodičov) 
sa 1. 12. 2023 konalo ustanovujúce zasadnu-
tie Rady školy pri ZŠ v Hranovnici. Zriaďo-
vateľ potvrdil svojich 4 delegovaných členov 
z radov poslancov OcZ. Zriaďovateľ potvrdil 
zápisnicu z  ustanovujúceho zasadnutia Rady 
školy a tým sa Rada školy pri ZŠ v Hranovnici 
stala funkčnou na najbližšie funkčné obdobie. 

Zriaďovateľ vyhlásil 14. 12. 2023 Výberové 
konanie na obsadenie funkcie riaditeľa/ky Zák-
ladnej školy v Hranovnici. Po dodržaní všetkých 
predpísaných lehôt a  podmienok sa výberové 
konanie uskutočnilo dňa 23. 1. 2024. Výbero-
vého konania sa zúčastnili na základe prihlášky 
3 uchádzači. Výberová komisia hodnotila pri-
pravený koncepčný návrh rozvoja školy, ktorý 
prihlásení uchádzači predložili a  prezentovali, 
zároveň úroveň odpovedí na otázky kladené vý-
berovou komisiou pri osobnom pohovore.

Rada školy pri ZŠ v Hranovnici následne 
predložila zriaďovateľovi Návrh na vymenova-
nie víťazného uchádzača do funkcie.

Obec Hranovnica, zastúpená starostkou 
obce PhDr. Angelikou Farkašovou, ako zria-

ďovateľ základnej školy prijala návrh a ku dňu 
1. 2. 2024 vymenovala do funkcie riaditeľa 
Základnej školy v  Hranovnici Mgr. Lukáša 
Chovana.

Novozvolený riaditeľ si po nástupe do 
funkcie vymenoval dvoch zástupcov – Mgr. 
Kováčovú pre 2. stupeň a Mgr. Švagerko pre 
1. stupeň.

Novozvolenému vedeniu školy blahoželá-
me a želáme veľa úspechov pri naplnení cieľov, 
ktoré si určili ako priority pri rozvoji  školy. 
Obec je vždy ochotná a pripravená spolupra-
covať pri riešení problémov. Verím, že napä-
tá situácia v  škole je minulosťou a  všetci sú 
pripravení naplno sa venovať svojej ušľachtilej 
práci pedagógov.

Vážení spoluobčania, mzda, plat, alebo 
platové pomery a ďalšie finančné náležitosti 
priznané za výkon funkcie riaditeľa školy, ako 
vedúceho zamestnanca vykonávajúceho prácu 
vo verejnom záujme si môžete podľa zákona  
č. 211/2000 Z.z. o slobodnom prístupe k in-
formáciám v prípade záujmu, alebo potreby 
vyžiadať u povinnej osoby – obce. Dávam Vám 
do pozornosti aj výsledky z vykonaných kon-
trol v ZŠ, ktoré sú zverejnené v sekcii hlavný 
kontrolór. Dovoľte, aby som Vás touto cestou 
informovala aj o skutočnosti, že Mgr. Šifrová 
podala žalobu a súdnou cestou sa domáha ne-
platnosti svojho odvolania z funkcie riaditeľky 
školy...                                    Starostka obce

Príbeh jednej školy – pokračovanie
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 Stručne mi dovoľte, vážení 
spoluobčania, zhrnúť podstatné 
informácie o  činnosti Obecného 
úradu od jesenného vydania.

V auguste 2023 bola vyhláse-
ná výzva zameraná na moderni-
záciu a  rekonštrukciu základných 
škôl. Ihneď sme na túto výzvu re-
agovali obstarávaním projektantov 
a prípravou projektovej dokumen-
tácie pre územné rozhodnutie. Pri-
pravili sme projekt na výstavbu te-
locvične, multifunkčného ihriska 
a výdajne stravy v areáli základnej 
školy. Zámer bol schválený aj Ra-
dou partnerstva PSK, v  polovici 
októbra sme žiadosť odoslali. Naše 
nadšenie však opadlo, pretože tes-
ne pred vianočnými sviatkami MI-
RRI celú výzvu zrušilo s odôvod-
nením, že je alokovaných málo 
finančných zdrojov a  vo výzve sú 
výrazné nedostatky... Nevzdávame 
sa, pokračujeme v procese staveb-
ného konania a  budeme reagovať 
na sľúbené vyhlásenie  novej vý-
zvy s vierou, že podmienky výzvy 
nebudú natoľko zmenené, aby to 
znemožnilo použiť našu priprave-
nú dokumentáciu.

V  novembri 2023 bola na-
šej obci schválená dotácia z Envi-
romentálneho fondu v  rámci vý-
zvy Ochrana životného prostredia 
v  národných parkoch vo výške 
87  305 €. Tieto prostriedky chce 
obec využiť na zakúpenie techniky. 
Komunálne vozidlo so zametacím 
a  kropiacim mechanizmom, aku-
mulátorové kosačky, vyžínače a zá-
roveň čiastočne zafinancovať reali-
zovanú rekonštrukciu kamerového 
systému. Po všetkých administra-
tívnych úkonoch, ktoré sú spoje-
né s  čerpaním takejto dotácie sa 
momentálne nachádzame vo fáze 
kontroly verejného obstarávania 
a kúpnych zmlúv. 

V  polovici novembra ste iste 
aj v médiách postrehli, že mnohé 
obce neboli podporené v projekte 
miestnych poriadkových služieb. 
Medzi takéto obce, žiaľ, patrila 
aj Hranovnica, nakoľko jedným 
z  podstatných hodnotiacich kri-
térií bolo uprednostnenie obcí 
v menej rozvinutých okresoch, kde 
Poprad nepatrí. Proti tomuto roz-

hodnutiu sme podali odvolanie. 
Následne po všeobecnej vlne ne-
súhlasu zo strany neuspokojených 
obcí vláda rozhodla o navýšení fi-
nančných zdrojov alokovaných pre 
tento projekt a dostali sme verejný 
prísľub, že žiadosti sa budú nano-
vo prehodnocovať. Obec sa preto 
rozhodla financovať ešte 2 mesiace 
nového roku hliadku z  vlastných 
zdrojov s podmienkou, že ak obec 
neuspeje, vo februári sa pracovný 
pomer ukončí.  V  druhej polovi-
ci februára obec podpísala Zmluvu 
o NFP, a vzhľadom k tomu, že sme 
členom hliadky neprerušili pra-
covný pomer, za oprávnené výdav-
ky, a teda možnosť žiadať  spätnú 
refundáciu mzdových nákladov, 
je obdobie od vyhlásenia výzvy 
– 08/2023 do 1/2026. Členovia 
hliadky absolvujú predpísané ško-
lenia a verím, že svojou prácou po-
môžu zlepšiť bezpečnosť i  čistotu 
v našej obci.

Začiatkom decembra sme pri-
pravovali projektovú dokumentá-
ciu a všetky podklady potrebné k 
možnosti zapojenia sa do žiadosti 
o  dotáciu na podporu obnoviteľ-
ných zdrojov – fotovoltické zaria-
denie na budove MŠ SNP. Práve 
v  týchto dňoch nás poskytovateľ 
vyzval na doplnenie technických 
špecifikácií, na čom pracujeme.

Hneď v novom roku sme  za-
čali prípravu energetického au-
ditu a  projektovej dokumentácie 
na zateplenie hasičskej zbrojnice. 
Na podanie žiadosti bol opäť ex-
trémne krátky čas, podanie žia-
dosti sme stihli v  stanovenom 
termíne, ostáva nám iba veriť, že 
s  našou žiadosťou uspejeme me-
dzi početnými uchádzačmi. Na 
túto výzvu je však podľa informá-
cií alokovaných málo finančných 
zdrojov a nebude možné uspokojiť 
všetkých uchádzačov. V  prípade, 
že neuspejeme, máme pripravenú 
projektovú a technickú dokumen-
táciu a budeme sa uchádzať a hlá-
siť do všetkých výziev, ktoré budú 
vyhlásené za účelom zateplenia ve-
rejných budov. Myslím, že budova 
našej hasičskej zbrojnice si iste za-
slúži nový šat.

Absolvovali sme 2 stretnutia 

s  architektom, ktorý sa špeciali-
zuje na rekonštrukciu národných 
kultúrnych pamiatok. Vykona-
la sa obhliadka domu a  dielne p. 
Montška, predstavili sme si vízie 
a nápady, ako tento krásny objekt 
zmysluplne zrekonštruovať a  vy-
užívať. Po konzultácii s  pamiat-
kovým úradom nám bude pred-
stavené možné riešenie. V novom 
programovom období je avízova-
ných niekoľko výziev aj na účely 
obnovy kultúrnych pamiatok, pre-
to chceme byť pripravení, aby sme 
sa mohli v prípade vhodnej výzvy 
zapojiť so svojimi zámermi.

V  pláne investičných akcií 
máme zahrnutú aj rekonštrukciu 
existujúcej zastávky na križovat-
ke. Po búracích prácach na objek-
te, ktorý obec získala do vlastníc-
tva, tam chceme vybudovať  detské 
ihrisko. Súčasťou realizácie by bolo 
celkové riešenie daného územia. 
Vybudovanie chodníka a  autobu-
sovej zastávky by sme chceli spo-
jiť aj s dobudovaním chodníka na 
ulici Družstevnej. Nachádzame sa 
vo fáze prípravy projektovej doku-
mentácie, bude nasledovať stretnu-
tie s vlastníkmi nehnuteľností v da-
nej lokalite. Projektantka predstaví 
možné spôsoby odvodu dažďovej 
vody a vstupov do dvorov pri bu-
dovaní chodníka tak, aby vlastní-
kom nevznikli problémy.

V  schválenej verzii doplnkov 
územného plánu je vyčlenená lo-
kalita na športovisko oproti vý-
robnej hale 3M property v  smere 
na Vernár. Máme v pláne vybudo-
vať tam vonkajšie ihrisko s  lavič-
kami a  oddychovým priestorom, 
aby sme vytvorili miesto na šport 
a  voľnočasové aktivity pre deti a 
mládež. Deti potrebujú priestor na 
šport, dnes sa zdržiavajú na škol-
skom dvore, prípadne v areáli fut-
balového štadióna, na cintoríne, 
či v hasičskom areáli do nočných 
hodín, vyrušujú obyvateľov byto-
vých domov, opakovane túto si-
tuáciu riešime s  členmi hliadky. 
Ak sa nám podarí realizácia mul-
tifunkčného ihriska a  telocvične 
v  areáli ZŠ, tento priestor bude 
pre verejnosť prístupný s  časovou 
reguláciou a  jasným účelom vy-

Z činnosti Obecného úradu užitia, preto chceme už teraz pri-
praviť náhradné riešenie pre ich 
stretávanie.

V  najbližších dňoch sa budú 
realizovať opravné práce na tech-
nológii ČOV. Všetci viete, že 
naša ČOV prešla v  r.2017 kom-
pletnou rekonštrukciou. V  závere 
roku 2023 sme ako majiteľ ČOV 
dostali od prevádzkovateľa PVPS 
informáciu, že  potrubné zvo-
dy prevzdušňovania  v nitrifikácii 
, denitrifikácii a v kalojeme sú vý-
razne poškodené a prestávajú plniť 
svoju funkciu tak, že hrozí vznik  
havarijnej situácie. Po kontrole 
dokumentácie sme kontaktovali 
dodávateľa na miestne zisťovanie. 
Dozvedeli sme sa však iba to, že zá-
ruka na dodanú technológiu skon-
čila, priebežné čiastkové opravy si-
tuáciu nevyriešia a  je nevyhnutné 
vymeniť  celý prevzdušňovací sys-
tém...Vykonali sme verejné obsta-
rávanie na dodávateľa, pripravili 
potrebnú dokumentáciu a po ob-
držaní súhlasu dotknutých orgá-
nov s obtokovaním ČOV počas re-
alizácie opravy havarijnej situácie 
sa výmena potrubných zvodov zre-
alizuje. Môžem iba skonštatovať, 
že je smutné, že nová technológia 
prežila len záručnú dobu a  obec 
musí investovať cca 50  000€ do 
zrekonštruovanej ČOV. Budem 
iniciovať verejné zhromaždenie, 
aby som sa s Vami, spoluobčanmi, 
poradila a vypočula si Vaše návrhy 
ako ďalej s prevádzkovaním ČOV, 
kanalizácie v našej obci.

V letnom období budeme po-
kračovať v revitalizácii parkov, po-
trebujeme vybudovať osvetlenie 
okolo novovybudovaných chodní-
kov, plánujeme výsadbu okrasných 
kríkov, výsadbu kvitnúcich kvetov, 
tak ako v  minulom roku. Verím, 
že na tohtoročnej akcii „Urobme si 
spolu pekný park“ sa zídeme, a aj 
v hojnejšom počte ako vlani.

Tohto roku si pripome-
nieme  730. výročie prvej pí-
somnej zmienky o  Hranovnici. 
Pripravujeme kultúrno – spolo-
čenský program, oslavy nazva-
né Deň obce, ktorý sa uskutoční 
15.6.2024 a už teraz všetkých sr-
dečne pozývame na bohatý popo-
ludňajší aj večerný program. 

 Starostka obce
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Stručne k prijatému VZN obce  č.5/2023 
obce, ktorým sa schvaľuje Prevádzkový poria-
dok pohrebiska.

Poskytovanie služieb a vykonávanie čin-
nosti ako výkop hrobu, zasypanie hrobu, príp. 
exhumáciu vykonávajú pohrebné služby na zá-
klade zmluvného vzťahu s obstarávateľom poh-
rebu a súhlasu prevádzkovateľa pohrebiska.

Obec, ako správca pohrebiska má určenú zod-
povednú osobu, ktorá absolvovala príslušné za-
školenie a t.č. je touto funkciou poverený p. Jozef 
Šarišský. Častokrát sa v  praxi stretávame so sku-
točnosťou, že správca cintorína nemá žiadnu in-
formáciu o pohrebe. Pohrebné služby sú povinné  
o obstarávaní pohrebu informovať správcu cinto-
rína, ktorý určí hrobové miesto, sprístupní Dom 
smútku, dohliada na výkop hrobu, dokumentuje 
správnosť výkopu a pripraví  podklad  pre vytvo-
renie Zmluvy o nájme hrobového miesta, ktorú je 
potrebné uzatvoriť v podateľni Obecného úradu.

Zároveň si dovoľujeme upozorniť, že práce 
na pohrebisku, okrem bežnej údržby hrobové-
ho miesta, možno vykonať iba so súhlasom pre-
vádzkovateľa pohrebiska. Stavebnými prácami 
sa na účely prevádzkového poriadku rozumie 
najmä osadenie, demontáž, oprava a rekon-
štrukcia pomníka a príslušného hrobu. Osoby 
vykonávajúce práce na pohrebisku pre nájom-
cu hrobového miesta sa riadia prevádzkovým 
poriadkom príslušného pohrebiska. Stavby 
pomníkov a príslušenstva hrobu sa môžu vy-
konať na základe zmluvy alebo objednávky 
nájomcu hrobového miesta, ktorý je objedná-

vateľom týchto stavieb, alebo si tieto stavby vy-
konáva nájomca sám. Začatie prác na príslu-
šenstve hrobu je možné až po získaní súhlasu 
na dané práce prevádzkovateľom pohrebiska. 
Bez povolenia na kamenárske práce je zakázané 
budovanie akéhokoľvek hrobového príslušen-
stva kamenármi na pohrebisku.

Pri realizácii stavby na prenajatom hrobo-
vom mieste platia nasledovné zásady:

 a) pri zmene druhu hrobového miesta sa 
zachováva architektonický ráz daného oddele-
nia príslušného pohrebiska,

 b) realizáciou stavebných prác na hrobo-
vom mieste zhotoviteľ neohrozuje okolité hro-
by a ich príslušenstvo, dodržiava rozmery sta-
novené prevádzkovateľom pohrebiska,

 c) pri nedodržaní stanovených rozmerov 
príslušenstva hrobu v povolení prevádzkovateľa 
pohrebiska, tento môže nariadiť úpravu hrobo-
vého príslušenstva na stanovené rozmery podľa 
pokynov prevádzkovateľa pohrebiska na nákla-
dy zhotoviteľa,

 d) všetky zmeny druhu hrobového mies-
ta sú možné iba so súhlasom prevádzkovateľa 
pohrebiska, ktorý určí vonkajšie rozmery hro-
bového miesta aj s vytýčením a zachovaním uli-
čiek medzi hrobovými miestami. 

 Stavebné práce na cintoríne sa môžu usku-
točňovať len v pracovných dňoch a v sobotu, a to 
v čase od 8.00 do 18.00 hod. Vjazd motorových 
vozidiel na pohrebisko je možný len s platným sú-
hlasom prevádzkovateľa pohrebiska na nevyhnut-
ný čas dovozu, vykládky a odvozu materiálu.

Zároveň upozorňujeme, že betónová obruba 
hrobu a náhrobný kameň je v zmysle ustanove-
ní stavebného zákona drobnou stavbou. Staveb-
ník drobnej stavby, stavebných úprav a udržiava-
cích prác na cintoríne je podľa ustanovenia § 57 
zákona č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a 
stavebnom poriadku v znení neskorších predpi-
sov povinný ich uskutočnenie vopred ohlásiť sta-
vebnému úradu.  Ohlásenie stavebnému úradu 
okrem iného musí obsahovať:

 a) pôdorysný rozmer hrobu (šírka, dĺžka a 
výška obruby),

 b) z akého materiálu stavby sa bude usku-
točňovať (liaty betón, železobetón, žula, mramor),

 c) hrúbka obruby a jej ukotvenie do zeme, 
d) či ide o hrob prekrytý alebo nie. 
 Pre drobnú stavbu sa určujú nasledovné 

rozmery:
 a) výška hrobu nad zemou maximálne 50 cm, 
b) ukotvenie obruby v zemi minimálne 40 cm, 
 c) vonkajšia dĺžka obruby 265 cm, 
d) vonkajšia šírka obruby: - pre jeden hrob 

125 cm - pre dvojhrob 240 cm 
e) 30 cm šírka chodníka medzi hrobmi. 
Drobnú stavbu alebo stavebnú úpravu 

môže stavebník uskutočniť len na základe pí-
somného oznámenia stavebného úradu, že pro-
ti jej uskutočneniu nemá námietky. Za deň 
ohlásenia sa považuje deň, keď bolo ohlásenie 
písomne podané stavebnému úradu alebo odo-
vzdané na poštovú prepravu.  Všetky prísluš-
né tlačivá sú k dispozícii na stavebnom úrade 
Obecného úradu.                                     OcÚ

Prevádzkový poriadok pohrebiska
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Pri nakladaní s  komunálnymi odpadmi musíme konštatovať, že 
dochádza k častému porušovaniu všeobecne záväzných pravidiel (záko-
nov, vyhlášok, VZN obce). Odpady často končia mimo zberných ná-
dob na to určených, čo spôsobuje nielen zhoršenie estetického vzhľadu 
obce, ale má to samozrejme aj negatívny vplyv na životné prostredie 
(hlavne vodné toky) a zvýšenie nákladov na zber a likvidáciu odpadov. 

Ukladanie odpadov niektorými občanmi v rozpore s pravidlami 
malo napr. v roku 2022 za následok uloženie sankcie obci vo výške 
20 tis. EUR od SIŽP. Po niekoľkých odvolaniach a súdnych pojedná-
vaniach bola táto sankcia znížená na 7 tis. EUR. Aj to je však pomer-
ne vysoká suma, ktorá mohla byť použitá na zmysluplnejšie projekty. 

Tým, že sa v  roku 2023 podarilo presiahnuť mieru vytriedenia 
20 %, bude pre rok 2024 platiť znížená sadzba poplatku za uloženie 
odpadu na skládku vo výške 27 eur za 1 tonu odpadu. Je potešiteľné, 
že sa darí mieru vytriedenia každoročne zvyšovať  a zároveň znižovať 
celkové množstvo odpadu. Dúfame, že tento trend bude pokračovať 
aj v budúcich rokoch. 

V produkcii množstva komunálnych odpadov na 1 obyvateľa je 
obec Hranovnica ďaleko pred okolitými obcami. Hlavným dôvodom 
je predovšetkým odpad vyvážaný veľkoobjemovými kontajnermi, 
ktorý tvorí 2/3 odpadu likvidovaného na skládke.

Prehľad produkcie KO, ktorý končí na skládke:
Hranovnica:   400 kg / 1 obyvateľa a rok
Spišský Štiavnik:  202 kg / 1 obyvateľa a rok
Liptovská Teplička: 198 kg / 1 obyvateľa a rok
Spišské Bystré:   158 kg / 1 obyvateľa a rok
V minulom roku sa podarilo naštartovať prevádzku malej obecnej 

kompostárne, ktorá spolu so zberným dvorom prispieva k zvýšenej 
úrovni separovania odpadov.

Obec má v stálej ponuke odpadové nádoby, ktoré si môžu obyva-
telia kúpiť za stále prijateľné ceny. 

Pripravuje sa osveta formou prednášok s  externými školiteľmi 
v Základnej škole a materských školách. 

Náklady na odpadové hospodárstvo
Pri nákladoch na zneškodňovanie komunálnych odpadov je vid-

no ich každoročný nárast aj napriek znižovaniu množstva odpadov. 
Súvisí to s každoročným zvyšovaním cien za zber a odvoz odpadov. 
Nepríjemnou správou do budúcna je, že podľa platnej legislatívy sa 
pre rok 2025 očakáva ešte výraznejšie zvýšenie poplatkov za likvidá-
ciu odpadov. Právne predpisy zakazujú skládkovanie neupravených 
komunálnych odpadov na skládke.  Tento zákaz pôvodne platil od 
roku 2021, len sa každoročne začiatok jeho platnosti odsúval a  v sú-
časnosti by mal tento zákaz platiť od 1.1.2025 s  tým, že komunál-
ny odpad by mal pred skládkovaním prejsť mechanicko-biologickou 
úpravou. To však prinesie pre obec a  jej obyvateľov ďalšie zvýšenie 
poplatkov. 

Jedinou cestou ako udržať náklady na odpadové hospodárstvo na 
prijateľnej úrovni je:

- predchádzanie vzniku odpadov
- opätovné využitie odpadov
- zvyšovanie úrovne triedenia odpadov
Podľa platných predpisov je obec povinná premietnuť všetky ná-

klady na zber a likvidáciu odpadov do miestneho poplatku, ktorý pla-
tia pôvodcovia odpadov (obyvatelia, fyzické a právnické osoby). Toto 
neplatí, o čom  svedčí tabuľka prehľadu platieb.

V roku 2023 obec pristúpila k razantnejšiemu vymáhania nedo-
platkov na poplatkoch za komunálne odpady aj formou exekučných 
konaní. Podarilo sa vymôcť rekordnú sumu vo výške 34 tis. EUR 
z nedoplatkov za minulé roky. 

V súčasnosti je ročná výška poplatku za komunálne odpady sta-
novená v sume 23,- EUR/1 osobu.

Ak by sa do poplatku premietli všetky náklady obce na likvidá-
ciu odpadov, výška ročného poplatku by činila cca 50,- EUR na 1 
obyvateľa.

Ing. J .Ďurica
Prednosta OcÚ

ODPADOVÉ HOSPODÁRSTVO
Oblasť odpadového hospodárstva sa týka hlavne spôsobu nakladania s komunálnymi odpadmi, 

nákladov na odpadové hospodárstvo, plnenia príjmov 

Rok Množstvo všetkého odpadu 
v tonách

Množstvo KO 
v kg na 1 obyvateľa

Množstvo zhodnoteného 
(vyseparovaného) odpadu v t

Miera vytriedenia 
odpadu v %

Sadzba poplatku za uloženie 
odpadu na skládku

2019 1 423,32 453 84,56 5,94 26 €/t
2020 1 474,41 465 95,5 6,48 33 €/t
2021 1 372,58 430 172,38 12,56 30 €/t
2022 1 295,19 401 217,92 16,83 30 €/t
2023 1 285,01 397 291,313 22,67 30 €/t

ROK Náklady na odpadové 
hospodárstvo

Predpis platieb podľa 
platobných výmerov 

v b.r. 

Úhrada v bežnom 
roku 

Úhrada poplatkov za 
minulé roky

Nedoplatok v bežnom 
roku

Kumulatívna výška 
nedoplatkov

2023 158 240 73 787 46 167 34 054 27 620 73 510
2022 165 279 73 419 46 896 10 693 26 523 80 866
2021 162 391 57 778 37 102 7 698 20 676 65 037
2020 165 941 45 696 30 024 8 189 15 672 52 019
2019 107 352 45 414 30 140 12 793 15 275 42 982
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Na základe žiadosti č. 23-
514-03888 o finančný prí-
spevok bola v  roku 2023  
Obecnej knižnici v Hranov-
nici poskytnutá dotácia z ve-
rejných zdrojov Fondu na 
podporu umenia na nákup 
nových kníh vo výške 2 000 €  
s povinným spolufinanco-
vaním obce vo výške 225 €. 
Z  tejto sumy obec zakúpila 
spolu 184 ks knižných jed-
notiek v  členení: 8 ks náuč-
nej literatúry, 131 ks beletrie 
pre dospelých a  39 ks kníh 
pre deti a  mládež. Dopĺňali 
sme predovšetkým oddycho-
vú literatúru, najnovšie tituly 
našich aj zahraničných auto-
rov, po ktorých je najväčší do-
pyt a knihy pre deti a mládež. 
Knihy sú spracované a zaprí-
rastkované pod prírastkovými 

V sobotu 3. februára 2024, 
si mohli miestni obyvatelia 
užiť pohyb a zábavu na ľadovej 
ploche pod Dubinou, ktoré sa 
stalo miestom prezentácie det-
skej nápaditosti a  šikovnosti. 
Deti sa ukázali v najrozmani-
tejších maskách svojich roz-
právkových hrdinov, ale nie 
len ich. Masky sa nám jedna 
po druhej prestavili a  za od-
vahu pri prekonávaní súťaž-
ných prekážok dostali sladkú 
odmenu. Deti prišla privítať 
aj starostka obce PhDr. Ange-
lika Farkašová, ktorá im zaže-

lala príjemnú zábavu na kor-
čuliach a  ocenila, že tento 
slnečný deň si prišli spoločne 
užiť pohyb na čerstvom vzdu-
chu a zabaviť sa. 

Stanislav Palguta s rodinou 
a  obec Hranovnica pripravi-
li program, v ktorom si okrem 
súťaženia mohli vypočuť roz-
hovor s  hokejovým bran-
károm, hokejovým hráčom 
a  ochutnať pripravené chut-
né fašiangové dobroty. Radosť 
najmenších, ktorí prejavovali 
nadšenie z  pohybu na korču-
liach, bola všetkým tou najväč-

Karneval na ľade šou odmenou. Teplé počasie  
začiatkom februára prekvapilo 
viacerých milovníkov zimných 
športov a nebolo to inak ani na 
ľade, ktorý sa posledný fašian-
gový víkend pravdepodobne 
rozhodol ukončiť svoju zimnú 
sezónu. Nik neodišiel z  ľadu 

naprázdno, deti dostali na pa-
miatku darček a  po ukončení 
programu sa mohli voľne kor-
čuľovať, kým im to podmienky 
dovolili. Všetci veríme, že o rok 
sa stretneme na tejto vydarenej 
akcii znova.

Zdenka Benková

V našej obci sa po rokoch 
opäť konala burza ošatenia 
a doplnkov, určená nielen pre 
sociálne odkázaných obča-
nov, aj keď práve oni tvorili 
drvivú väčšinu nakupujúcich 
klientov.

Počas obidvoch predaj-
ných dní k nám prichádza-
li občania ponúkať na  pre-
daj ďalšie svoje prebytočné, 
funkčné veci. Rozhodne bolo 
z  čo vyberať nielen pre deti. 
Odevy, či predmety do do-
mácností pomohli mnohým 
rodinám. S  konštatovaním, 
že o  tento druh aktivity je 
medzi občanmi záujem, aj 
keď zatiaľ vo výraznom ne-
pomere ponuky a dopytu, sa 
organizátori dohodli, že bur-
zu ošatenia si na jar zopakujú, 

tentokrát v letnom prevedení. 
Aktivity na podporu udr-

žateľnosti nakupovania, sú 
populárne v  celom kultúr-
nom svete.  Je rozumné dať 
veciam druhú šancu. Mož-
nosti recyklovania textílii sú 
u  nás ešte stále minimálne, 
preto 

podobné burzy prispie-
vajú k  znižovaniu produkcii 
textilného odpadu. 

Všetkým, ktorí ste pri-
šli, pozreli, niečo ste si kúpi-
li a ušetrili, ďakujeme za pod-
poru. 

Jarná burza letného oša-
tenia sa bude konať v  apríli. 
Kontakt v  obecnej knižnici 
(e-mail:kniznica@hranovni-
ca.sk). 

Zdenka Benková

Burza jesenného ošatenia

Správa o využití poskytnutej 
dotácie z rozpočtu FPU a obce 

na nákup nových kníh
číslami 14 668 – 14 851.

Knižnica dopĺňa, od-
borne eviduje, spracováva, 
uchováva, ochraňuje, využí-
va a  sprístupňuje knižničný 
fond, ktorý k 1. 1. 2024 tvorí 
dohromady 9  736 aktívnych 
exemplárov. 

Cieľom záujmu Obecnej 
knižnice, je pozitívna komu-
nikácia s  verejnosťou, pro-
pagovanie poslania a  funkcie 
knižnice v  obci. K  tomu-
to cieľu pristupujeme aktív-
ne a  vďaka novému  projek-
tu sme  pre tento rok získali 
z  Fondu na podporu ume-
nia ďalších 2 000 eur, so spo-
luúčasťou obce 501 eur na 
menšie interiérové vybavenie 
knižnice. Pribudne niekoľko 
zaujímavých kúskov nábytku, 
ktoré ocenia najmä naši naj-
menší čitatelia. 

Fondu na podporu ume-
nia za poskytnuté finančné 
prostriedky ďakujeme. 

Zdenka Benková
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Bola to spoločná inicia-
tíva duchovných predstave-
ných a starostov obcí Hra-
novnica a Vernár.

Za jednotlivé cirkvi a obce 
boli zastúpení: Mgr. Roland 
Geráth – správca farnosti 
Rímskokatolíckej cirkvi far-
nosť Hranovnica; Mgr. Mar-
tin Zaťko – zborový farár 
Evanjelickej cirkvi, a.v. far-
nosť Hranovnica; Mgr. Jozef 
Nemčík – duchovný správca 
Pravoslávnej cirkvi, farnosť 
Vernár; Mgr. Ján Krehlík – 
správca farnosti Gréckokato-
líckej cirkvi farnosť Vernár; 
PhDr. Angelika Farkašová 
– starostka obce Hranovni-
ca; Ondrej Ondruš – starosta 
obce Vernár

Tradičný termín konania 
Týždňa modlitieb za jednotu 
kresťanov (TMzJK) je v čase 
od 18.-25. januára. Tieto dni 
navrhol Paul Wattson v roku 
1908 tak, aby sa modlitby 

konali v dňoch medzi dvoma 
sviatkami: Katedra sv. Petra a 
Obrátenie sv. Pavla, čo doda-
lo tomuto týždňu symbolický 
význam.

U nás v Hranovnici v rím-
skokatolíckom chráme a vo 
Vernári v gréckokatolíckom 
chráme sa táto pobožnosť ko-
nala v piatok 19.1.2024. Tex-
ty pre tento rok na ekume-
nickú bohoslužbu pripravil 
tím predstaviteľov z rôznych 
kresťanských tradícií v Burki-
ne Faso, ktorému pomáhalo 
spoločenstvo Chemin Neuf 
(SCN)

Výber biblických a litur-
gických textov je inšpirova-
ný podobenstvom o dobrom 
Samaritánovi (Lk 10; 25-37). 
Ježiš v odpovedi na otázku 
o starozákonnom prikázaní 
ukazuje, čo znamená milo-
vať blížneho: „Milovať budeš 
Pána, svojho Boha...a svoj-
ho blížneho ako seba samé-

ho.“(Dt 6, 5; Lv 19, 18b)
Ekumenu by sme mali 

chápať, ako ľudské spolu-
nažívanie v pokoji, tole-
rantnosti, bez ohľadu na 
vierovyznanie. Ekumena 
zjednodušene znamená hľa-
dať, čo nás spája, vytvárať 
jednotu založenú na rešpek-
tovaní presvedčenia druhé-
ho človeka a pestovať atmo-
sféru lásky, ktorá prekonáva 
všetky prekážky.

Myslím si, že v Hranov-
nici a vo Vernári sa to úspeš-
ne darí aj vďaka týmto našim 
ekumenickým pobožnos-
tiam. Treba ďakovať Bohu za 
tých, ktorí stáli pri zrode toh-
to podujatia, či už ide o du-
chovné, alebo svetské pred-
stavenstvá.

V budúcnosti by ma pote-
šilo, keby tieto stretnutia ne-
boli len raz v roku. Aby oby-
vatelia našich obcí sa stretli aj 
pri iných príležitostiach. Me-

dzi najväčšie kresťanské sviat-
ky patria Vianoce a Veľká 
noc. Čo tak to venovať eku-
menické stretnutia aj týmto 
sviatkom?

V podtexte týchto stretnu-
tí je krásna myšlienka, ktorá 
by mala byť v srdci každého 
kresťana. Snažme sa navzá-
jom rešpektovať, hľadať to, čo 
nás spája a nie myslieť na to, 
čo nás rozdeľuje.

Zavŕšenie toho ekume-
nického dňa sa odohralo na 
spoločnom agapé, čo je hosti-
na lásky, v reštaurácii vo Ver-
nári. Dúfam, že do budúcna 
sa táto forma ekumeny u nás 
zachová, a že budeme môcť 
všetci svojou účasťou prispieť 
k budovaniu vzťahov spolu-
patričnosti a lásky.

K nadchádzajúcich Veľ-
konočným sviatkom pra-
jem všetkým veľa milosti od 
Zmŕtvychvstalého Krista.

Dr. Helena Vallušová

Deň modlitieb za jednotu kresťanov 19. 1. 2024
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Zhromažďujeme sa k  oslave Veľkej 
noci. Zhromažďujeme sa ako naši pred-
kovia viery už takmer dvetisíc rokov. 
Zhromažďujeme sa v  temnote Veľkého 
piatku i svetle Veľkej noci. Rozprávame 
naše obľúbené príbehy viery – príbehy, 
ktoré nám pripomínajú dejiny spásy a 
naše miesto v  týchto dejinách. Spieva-
me. Modlime sa. Prijímame Kristovu 
sviatosť zmierenia. 

Sviatky Veľkej noci sú príležitosťou 
ohlasovať tajomstvo našej viery: „Kris-
tus zomrel. Kristus vstal z mŕtvych. Kris-
tus opäť príde.“ Stojíme v  hraničnom 
priestore a nachádzame sa v časopriestore 
hlbokého paradoxu, ktorý obsahuje naj-
väčšie životné sľuby. Augustín nazval ten-
to čas paradoxom – miestom, kde sa deje 
všetka premena, za ktorou stojí Boh. 

Hovorí sa, že na Veľký piatok káže-
me Veľkú noc a  že na Veľkú noc káže-
me Veľký piatok. Čo si teda môže odká-
zať – zdieľať vo svojich rodinách a sebe 
navzájom? V  4. st. Ján Zlatoústy kázal 
niekoľko dobrých rád. Sú to rady, kto-
ré môžu pomôcť aj nám v  súčasnosti. 

Chryzostom viedol vtedajší ľud, aby du-
chovne bdeli a nenechali sa zastrašiť vo 
svojej viere. 

„Vstúpte teda všetci do radosti Pánovej: 
podeľte sa o štedrosť. Bohatí aj chudobní, 
oslavujte spolu. Nikto nemusí nariekať 
nad chudobou, pretože kráľovstvo je vní-
mané ako univerzálne. Nikto nemusí smú-
tiť nad hriechmi; z hrobu svitlo odpuste-
nie. Nikto sa nemusí báť smrti; Spasiteľova 
smrť nás od toho oslobodila. Kristus, ktorý 
vstal z mŕtvych, sa stal prvotinou tých, kto-
rí zosnuli. Jemu buď sláva a vláda nave-
ky. Amen.” 

V tomto posolstve žijeme aj my. Sme 
schopní pripomenúť svetu a  zdieľa me-
dzi sebou status o Veľkej noci, že nikto sa 
nemusí báť smrti. Dokážeme svetu pri-
pomenúť, že smrť nemá posledné slovo. 
Máme nádej života a svetlú budúcnosť. 

Boží príbeh a  naše životy sa prelí-
najú. Veľkonočné sviatky sú skvelou prí-
ležitosťou, aby sa naše príbehy spojili. 
Nový človek Boží je už navždy súčasťou 
veľkého príbehu lásky Boha.

Milí Hranovničania, sestry a  bra-

tia! Prajeme Vám, aby ste aj Vy osob-
ne a srdcom poznali dobrú správu a žili 
v jej duchu a posolstve. Veď mnoho razy 
nám toto slovo nádeje chýba, keď sa na 
nás oboria nejaké ťažkosti, keď nežije-
me ako vzkriesení veľkonoční ľudia, ale 
skôr ako ľudia skolabovaní, ľudia otupe-
ní strachom. Nech status o Veľkej noci 
svedčí o  vašej sile, nádeji a  pomoci vo 
Vzkriesenom Kristovi. Preto: „Neboj-
te sa, nedeste sa, ale v Pánu radujte sa, že 
vstal slávne dňa tretieho z hrobu zapečate-
ného.“ (Evanjelický spevník, 142/1.; M. 
M. Hodža) 

Požehnané Sviatky Vám zo srdca 
prajú Vierka a Martin Zaťkovci, evan-
jelickí farári. 

STATUS o Veľkej noci 

Svätý Otec František nám v týchto 
pôstnych dňoch pripomína: „Nesmieme 
nosiť kríž len ako symbol príslušnosti, 
akýsi „poznávací znak“, ale v kríži musí-
me vidieť Boha, ktorý sa stal hriechom, 
aby nás spasil?... Čo však znamená kríž 
pre nás? Je to znak, symbol kresťanov. 
Robíme znak kríža – prežehnávame sa, 
ale nie vždy ho robíme dobre. Niekedy 
len tak ledabolo... lebo nemáme vieru v 
kríž. Kríž nesmie byť len naše poznáva-
cie znamenie, ako by išlo o nejaké druž-
stvo, alebo značku nejakého tímu. Je to 
pamiatka Toho, ktorý sa stal hriechom.“ 
(z príhovoru Sv. Otca Františka 4. aprí-
la 2017) 

Snažme sa v týchto dňoch uvedome-
lo prežehnávať a spájajme sa s krížom Je-
žiša – neberme jeho utrpenie len tak sa-
mozrejme. On zomiera za nás, za mňa i 
za Teba! Sme každý tak jedinečný a dôle-
žitý, že je ochotný za každého z nás vziať 
kríž na svoje plecia a vykročiť v ústre-
ty bolesti, zrady a smrti... Cena našich 
životov nemá svoj pôvod v tom, čo ro-

bíme, alebo koho poznáme, ale v tom, 
„kto sme“ – že sme milované Božie deti. 

Jeden známy rečník začal svoju 
prednášku tým, že do vzduchu zdvihol 
500-eurovú bankovku... V miestnosti, 
kde bolo asi dvesto ľudí, sa opýtal: „Kto 
by chcel túto 500-eurovú bankovku?“ 
Ruky sa začali dvíhať. Povedal: „Túto 
bankovku dám jednému z vás - ale naj-
prv mi dovoľte, aby som urobil toto.“ 
Začal bankovku krčiť. Potom sa opýtal: 
„Kto ju ešte stále chce?“ Ruky boli zno-
vu vo vzduchu. „Dobre,“ odpovedal, „a 
čo ak urobím toto?“ Hodil bankovku na 
zem a začal po nej šliapať topánkou. Po-
tom ju zodvihol, pokrčenú a pošliapanú. 
„A teraz, kto ju ešte stále chce?“ Ruky 
znovu vyleteli do vzduchu. „Priatelia 
moji, naučili ste sa veľmi cennú lekciu. 
Bez ohľadu na to, čo som s bankovkou 
urobil, napriek tomu ju naďalej chcete, 
pretože to nezmenšilo jej hodnotu. Ešte 
stále má cenu 500 €. 

Mnohokrát sme v živote hodení na 
zem a zadupaní do zeme rozhodnutiami, 

ktoré urobíme a okolnosťami, ktoré nás 
stretnú. Cítime sa, ako keby sme boli bez-
cenní. Ale bez ohľadu na to, čo sa stalo, 
alebo čo sa stane, nikdy nestratíme svoju 
hodnotu.“ Špinaví alebo čistí, zničení či 
slabí, stále sme nedoceniteľní pre Boha i 
tých, ktorí nás milujú. Sme Boží synovia 
a dcéry. Nikdy na to nezabudnime! 

V týchto posledných pôstnych 
dňoch sa zastavme a ak sa cítime ako 
tá „znehodnotená bankovka“, otvorme 
svoje srdce milosrdnému Bohu v dobrej 
svätej spovedi a 0n nám dá pocítiť svo-
je odpúšťajúce otcovské objatie. Nemaj-
me strach! Ak s úprimnosťou prosíme 
Pána za odpustenie, odpustí nám všetko! 
Všetkým vám prajem a vyprosujem mi-
losť dobre sa pripraviť na slávenie Veľkej 
noci, radosť z poznania, že Ježiš zomrel 
za každého z nás, má nás rád a sme pre 
neho veľmi dôležití! 

Prajem vám požehnané veľkonočné 
sviatky Pánovho zmŕtvychvstania, plné 
radosti a pokoja vo vašich rodinách.

Váš duchovný otec Roland

Pojednanie o kríži
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Fašiangy – najveselšie zvyky počas roka majú pôvod v pred-
kresťanskom období. Patria k zvykom spojeným s prelomom 
zimy a jari. V minulosti ako aj dnes sú obdobím veselosti a zá-
bavy. Vo väčšom množstve sa konajú karnevaly, svadby, ple-
sy a tiež posedenia. Obec Hranovnica aj v roku 2024 pod zá-
štitou starostky obce, PhDr. Angeliky Farkašovej usporiadala 
dňa 13. februára o 15.00 hodine „Fašiangové posedenie pre 
seniorov“, ktoré sa konalo v reštaurácii B-club. Po usadení sa 
k stolom boli prítomní obdarovaní balíčkami. Tie obsahovali 
plátenné tašky a perá s erbom obce. K tomu patrila aj nákup-
ná poukážka do predajne COOP Jednota. P. starostka otvo-
rila posedenie príhovorom k seniorom. Nasledovalo vystúpe-
nie detí z materskej škôlky, ulica Hviezdoslavova, ktoré potešili 
básničkami a piesňami za asistencie pani učiteliek. Potom ria-
diteľ OOPZ Hranovnica kpt. JUDr. Ján Janík oboznámil prí-
tomných ako sa majú chrániť, postupovať, aby neboli na nich 
páchané podvody a krádeže. K seniorom sa prihovoril aj p. fa-
rár ThLic. Roland Gerát. Folklórny súbor Kochman z obce sa 
postaral o zábavu. Spevom a hrou na harmoniku potešil všet-
kých, ktorí si zároveň s nimi zaspievali známe ľudové a naše 
dedinské piesne. Zároveň si tiež pochutnali na fašiangových 
šiškách a  teplom čaji na zahriatie. Počas priebehu posedenia 
pani starostka spolu s poslancami p. Jánom Biesom a p. Marti-
nom Malatinom viedli so seniormi rozhovory.  Odpovedali im 
na otázky týkajúce sa činnosti obecného úradu za rok 2023 a 
činnosti v ďalšom volebnom období. Veríme, že aj tohto ročné 
fašiangové posedenie bolo pre všetkých prítomných seniorov 
krásnym a hodnotným stretnutím.     

Mgr. M. Sabová

Fašiangové posedenie pre seniorov
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Koniec hasičskej sezóny 
2023 sme ukončili súťažami nie-
len na Slovensku, ale aj v Českej 
republike. Začneme u nás doma, 
na Slovensku. 

Obrovským úspechom bol 
postup žien na Slovenský Super-
pohár v požiarnom útoku (7. 10. 
2023, Kúty). Na súťaži sa však 
našim dievčatám veľmi nedari-
lo – v 1. pokuse sa časomiera za-
stavila až na 22.28s pravý prúd 
(ľavý prúd: 18.09s), v  2. poku-
se dievčatám pukla hadica, čo 
pre ne znamenalo neplatný po-
kus. Veľkú radosť však mala naša 
košikárka Miriama Malatinová, 
ktorá zo Slovenského Superpo-
hára získala ocenenie za najrých-
lejší košík v ženskej kategórii. 

Družstvá dorastu, mužov a 
žien nad 35 rokov sa zúčastni-
li finálovej východoslovenskej 
súťaže – a  to 9. ročníka Výcho-
doslovenskej súťaže hasičského 
dorastu a 4. ročníka finálovej sú-
ťaže Východoslovenskej hasičskej 
ligy mužov nad 35 rokov a žien 
nad 30 rokov. Táto súťaž sa ko-
nala 14. októbra v obci Čižatice. 
Družstvo dorastencov a žien nad 
35 rokov tu obsadilo 2. miesto, 
dorastenky sa umiestnili na 1. 
priečke. 

O  deň neskôr – 15.10. sa 
družstvo žien a  mužov zúčast-
nilo Žipovského októbrové-
ho pohára. V silnej konkurencii 
30 družstiev sa muži umiestnili 
na 7. mieste, našim žienkam sa 
podarilo obsadiť 2. miesto (z 8 
družstiev) so stratou menej ako 
0.5s na prvé družstvo zo Spiš-
ského Štvrtku. Bianka Ďurišová 
z nášho tímu si odniesla sošku za 
najrýchlejší zostrek v ženskej ka-
tegórií a to s časom 17.99s. 

Mladšie družstvo dievčat 
sa dňa 28. 10. 2023 zúčastni-
lo VIII. ročníka oficiálnych ha-
lových majstrovstiev SR kolek-
tívov mladých hasičov, ktoré 
sa konalo vo Svite. Tejto súťaže 
sa zúčastnili po prvýkrát a  ob-
sadili 48. priečku z  celkovo 59 

dievčenských družstiev. V  rov-
naký deň sa Karolína Juráčková 
s Biankou Durišovou zúčastnili 
„Otvorených majstrovstiev Eu-
rópy v  nalievačke“. Táto súťaž 
bola v  českej obci Široký Důl, 
kde sa v  rovnaký deň konala 
aj veľmi známa súťaž v  požiar-
nom útoku s názvom FlídrCup/
Lenin. Dievčatá sa tu s  časom 
8.00s umiestnili na nepopulár-
nej 4. priečke z celkovo 29 žen-
ských družstiev. Chýbalo im len 
0.06s na tretie miesto.

Tradičných súťaží, ktorých sa 
zúčastňujeme mimo sezóny ha-
sičských útokov sú Zimné halo-
vé kvartetá. Dňa 21.10. sme sa 
vybrali do Gliwíc (Poľsko), kde 
sa organizovalo jedno z  tých-
to kôl. Družstvo chlapcov v ka-
tegórii juniorov tu obsadilo 2. 
miesto, zmiešané družstvo junio-
rov na súťaži zvíťazilo. O  dva 
týždne neskôr (4.11.) sme sa na 
kvartete stretli v  českom meste 
Třebíč. Dorast chlapci obsadili 
3. miesto, dorast zmiešaný - 1. 
miesto a  juniori chlapci skon-
čili na 6. a 8. mieste. Šnúra sú-
ťaží pokračovala aj 11.11., a  to 
v obci Otrokovice (ČR). Celko-
vo nás tu reprezentovalo 5 druž-
stiev – dorast chlapci sa umiest-
nili na 4. mieste, zmiešaný dorast 
na 3. mieste, junior chlapci na 2. 
mieste a  junior zmiešaný na 4. 
a  5. mieste. Poslednou súťažou 
v  roku 2023 bola súťaž ZHK 
v  Hlubočkách (10.12.) – druž-
stvo zmiešaného dorastu obsa-
dilo 3. miesto, junior chlapci  
5. miesto, najstarší žiaci 23. mies- 
to, dorast chlapci 10. miesto. 

Séria súťaží Zimného halové-
ho kvarteta pokračovala aj začiat-
kom roka 2024. Naše družstvá sa 
kvalifikovali na finále Zimného 
halového kvarteta, ktoré sa kona-
lo v januári v obci Svitávka (ČR). 
Tu sme našu obec a  aj DHZ 
úspešne reprezentovali – zmie-
šaní dorastenci sa umiestnili na 
2. mieste, zmiešaní juniori zví-
ťazili a dorast chlapci si odnášali 

Aký bol rok 2023 pre dobrovoľných hasičov
4. priečku. Ďalej nasledovala sú-
ťaž v Raškoviciach (10.2.) známa 
ako Raškovický rašák. Družstvo 
dorasteniek sa v  silnej konku-
rencii umiestnilo na 11. mieste, 
družstvo juniorov na 3. mieste 
a zmiešaní juniori zvíťazili. 

Poslednou súťažou, kto-
rej sme sa zúčastnili, bola sú-
ťaž Zimného halového kvarteta 
v  Poprade (9.3., Stredná špor-
tová škola). Jediné slovenské 
kolo Zimného halového kvarteta 
v  r. 2024 sme zorganizovali my 
– DHZ Hranovnica s  podpo-
rou obce Hranovnica, spoločne 
s DHZ Spišská Teplica a obcou 
Spišská Teplica. Na súťaži našu 
obec reprezentovalo dohromady 
46 súťažiacich (vo veku od 2 až 
do 40 rokov) z  celkového poč-
tu 368 súťažiacich. Z  Popradu 
sme si odniesli 2. miesto v  kat. 
prípravka, 4. a  8. miesto v  kat. 
najmladší žiaci, 10. miesto v ka-
tegórii mladší žiaci, 4. a 9. miesto 
v kat. starší žiaci, 7. miesto v kat. 
dorast chlapci, 8. a  12. miesto 
v  kategórii dorast dievčatá. 
V  kategórií juniorov sa chlapci 
umiestnili na 1., 2., 4., 12. a 13. 
mieste, dievčatá na 1. a 12. mies-
te a  zmiešaní juniori obsadili 4. 
miesto. 

Okrem klasickej štafety pre-
biehala na tomto podujatí aj sú-
ťaž v zručnosti. V tejto osobitne 
hodnotenej disciplíne nás repre-
zentovalo opäť mnoho súťažia-

cich – vyzdvihneme len tých naj-
lepších. V kategórii prípravka to 
boli - Šimon Bendík (1. miesto) 
a Sofia Kolbová (2. miesto), 
v  kategórii najmladších žiakov 
- Timea Kováčová (3. miesto) 
a Filip Svitaň (6. miesto), v ka-
tegórii juniorov - Peter Oravec 
(3. miesto), Jaroslav Bendík (4. 
miesto), Tomáš Šavel (5. miesto), 
Radovan Nagy (6. miesto), Fran-
tišek Svitaň (7. miesto) a  v  ka-
tegórii junioriek - Karolína Ju-
ráčková (1. miesto) a  Bianka 
Ďurišová (3. miesto). 

Súťažná sezóna v požiarnom 
útoku sa našim družstvám začne 
až koncom mája 2024, dovtedy 
máme mnoho času na trénova-
nie, aby sme čo najlepšie repre-
zentovali DHZ a našu obec. 

Na záver Vás chceme už teraz 
pozvať na súťaže, ktoré sa budú 
konať v tomto roku:

• 3.8.2024 (sobota) – Súťaž 
prípravky a 5-členných družstiev 
mladých hasičov, súťaž mladých 
hasičov v požiarnom útoku s vo-
dou

• 4.8.2024 (nedeľa) – Pod-
tatranská hasičská liga 

• 10.8.2024 (sobota) – Noč-
ná hasičská súťaž a Detský želez-
ný hasič

• 8.9.2024 (nedeľa) – finále 
Tatranskej fajermanskej ligy

• september 2024 – 150. vý-
ročie DHZ Hranovnica

Karolína Juráčková
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